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VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA OBCE BOUZOV
5.-6. 10. 2018

Nově zvolené zastupitelstvo obce:
Ing. Zdeněk Foltýn    SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ BOUZOVSKO   536 hlasů
Ing. Miroslav Půr   SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ BOUZOVSKO   486 hlasů
MUDr. Jaroslav Čampiš    SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ BOUZOVSKO   401 hlasů
Stanislav Malínek   SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ BOUZOVSKO   371 hlasů
Ing. Petr Putík    SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ BOUZOVSKO   351 hlasů
Jiří Švec    SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ BOUZOVSKO   333 hlasů
Zdeněk Dvořáček  SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ BOUZOVSKO  333 hlasů
Mgr. Bc. Dušan Tejkal   Moravané       280 hlasů
MUDr. Zdeněk Fryšák   Moravané        226 hlasů
Ing. Jan Kunc    Moravané        218 hlasů
Ing. Hana Kolavíková  SNK -  Sdružení pro otevřenou společnost    232 hlasů
Ing. Michal Kuhn   SNK -  Sdružení pro otevřenou společnost    226 hlasů
Ing. Marcel Chmelina   SNK -  Sdružení pro otevřenou společnost    213 hlasů
Mgr. Jan Holub    KDÚ – ČSL        262 hlasů
Ing. Vít Foltas    KDÚ – ČSL       206 hlasů

Nově zvolení zastupitelé děkují voličům za jejich podporu.

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA OBCE BOUZOV 5. a 6. 10. 2018
Volební okrsky Bouzov Blažov Jeřmaň Podolí Obectov Olešnice Hvozdečko Kovářov Kozov Celkem
Účast voličů % 67,44 72,22 61,36 58,22 69,01 76,58 80,22 75,38 65,71 68,24
Celkem odevzd. hlasů 4680 514 686 1029 614 1136 899 652 844 11054

Moravané
Volební okrsky Bouzov Blažov Jeřmaň Podolí Obectov Olešnice Hvozdečko Kovářov Kozov Celkem
Mgr. Bc. Dušan Tejkal 158 10 14 21 4 20 29 10 14 280
MUDr. Zdeněk Fryšák 119 6 18 11 3 9 14 21 25 226
Vladimír Hanzlík 65 2 4 8 3 6 7 5 5 105
Ing. Jan Kunc 122 8 6 13 4 19 16 15 15 218
Bc. Bronislav Aigl 109 4 7 6 2 16 5 8 17 174
Miroslav Pospíšil 78 3 5 5 2 3 3 11 5 115
Bc. Lucie Vymětalová, DiS. 55 3 6 6 1 4 11 3 5 94
Josef Vařeka 68 6 14 14 5 26 15 29 7 184
Mgr. Lenka Havlínová 48 6 8 8 1 4 2 4 11 92
Petr Vaněk 36 1 4 31 4 3 1 2 8 90
Pavel Vyjídáček 69 2 5 16 2 11 7 7 9 128
Vladimír Faltýnek 66 5 3 8 1 2 7 0 7 99
Ludmila Onteková 46 2 1 4 1 1 0 0 5 60
Milan Zendulka 45 4 28 15 3 15 4 10 12 136
Rozália Tejkalová 46 2 2 4 2 3 5 3 6 73
Moravané 1130 64 125 170 38 142 126 128 151 2074

SNK BOUZOVSKO
Volební okrsky Bouzov Blažov Jeřmaň Podolí Obectov Olešnice Hvozdečko Kovářov Kozov Celkem
Ing. Zdeněk Foltýn 212 31 42 62 28 61 63 19 18 536
Ing.  Miroslav Půr 232 29 28 46 24 52 42 18 15 486
MUDr. Jaroslav Čampiš 164 25 31 38 25 44 37 21 16 401
Stanislav Malínek 140 21 28 56 23 50 30 12 11 371
Ing. Petr Putík 167 29 25 38 20 31 18 11 12 351
Jiří Švec 166 22 21 37 23 34 19 4 7 333
Zdeněk Dvořáček 124 19 37 45 22 40 24 9 13 333
Radek Zapletal 110 19 27 35 19 46 26 2 6 290
Ing. Anna Beranová 147 21 26 29 20 37 23 10 11 324
Bc.&Bc. Martin Rosí 130 19 24 34 20 33 19 0 6 285



JUBILANTI
Listopad
Paní  Foltýnová Věra
Pan  Navrátil Jáchim
Paní  Holušová Miloslava
Pan Polák Zdenek
Paní  Mlčochová Martina
Pan  Rec Vlastislav
Pan  Zapletal Josef
Paní  Grácová Eva
Paní  Kramplová Marie
Pan  Příkopa Josef
Paní  Slouková Marie

Prosinec
Paní  Navrátilová Alena
Paní  Zapletalová Jana
Pan  Kryl Josef
Pan Zatloukal Miloslav
Pan  Novák Ladislav 
Pan  Navrátil Josef
Pan  Kolavík Stanislav 
Paní  Konečná Marie
Paní  Faltýnková Marie 
Pan  Foltas Vít

Monika Heinrichová 114 20 19 31 18 36 14 6 7 265
Zdeněk Vydržel 103 21 18 27 19 29 15 7 9 248
Radek Petřík 77 17 28 24 17 25 9 0 5 202
Jiří Štefan 139 18 18 29 15 27 18 6 6 276
Anton Podsklan 141 20 22 40 15 39 24 11 9 322
SNK BOUZOVSKO 2166 331 394 571 309 584 381 136 151 5023

SNK – Sdružení pro otevřenou společnost
Volební okrsky Bouzov Blažov Jeřmaň Podolí Obectov Olešnice Hvozdečko Kovářov Kozov Celkem
Ing. Marcel Chmelina 60 5 8 18 19 18 12 26 47 213
Ing. Michal Kuhn 61 6 5 13 20 22 26 43 30 226
Ing. Pavel Nováček, Ph.D. 52 6 5 10 15 16 12 24 30 170
Mgr. Hana Dvořáčková 54 6 12 11 16 18 16 22 26 181
Ing. Petr Bešta 58 4 19 18 14 14 9 27 46 209
Mgr. Gita Kotrlová 41 4 5 24 15 18 4 22 28 161
Ing. Hana Kolavíková 80 7 12 13 20 24 21 18 37 232
Radoslav Tichý 28 3 8 22 28 16 4 19 29 157
Marti n Koukal 36 5 5 8 14 17 35 19 31 170
Ing. Zdeňka Davidová 31 3 5 10 14 6 8 25 31 133
Břeti slav Koutný 28 6 3 10 16 6 2 15 47 133
Mgr. Michal Novák 24 3 6 9 14 8 0 13 33 110
SNK - Sdružení pro otevřenou společnost 553 58 93 166 205 183 149 273 415 2095

KDÚ - ČSL
Volební okrsky Bouzov Blažov Jeřmaň Podolí Obectov Olešnice Hvozdečko Kovářov Kozov Celkem
Mgr. Jan Holub 106 12 11 17 6 18 52 24 16 262
Pavel Beďač 64 6 6 8 6 15 14 4 11 134
Karel Kadlčík 41 2 2 5 4 1 10 2 6 73
Jiří Ženožička 68 8 5 9 5 16 16 6 12 145
Ing. Vít Foltas 99 8 11 10 4 32 14 12 16 206
Bc. Lubomír Macek 50 3 4 5 2 11 19 3 12 109
Alois Heinrich 58 3 6 6 6 17 11 11 10 128
Lubomír Macek 53 1 4 6 3 15 12 7 10 111
Irena Kramplová 32 1 5 11 3 14 36 15 6 123
Marek Heinrich 41 2 5 14 3 43 16 9 4 137
Eva Nejedlá 22 0 0 2 4 2 4 0 3 37
Rudolf Knápek 64 9 6 13 6 31 25 14 11 179
Jan Opravil 61 1 5 4 5 3 5 5 4 93
Jaroslava Kadlčíková 31 0 0 6 3 1 3 2 2 48
Marcela Foltasová 41 5 4 6 2 8 6 1 4 77
KDÚ-ČSL 831 61 74 122 62 227 243 115 127 1862

V případě správy a údržby obecního majetku, 
veřejného prostranství, vývozu kontejnerů 
apod. se obracejte přímo na:

Správa a údržba majetku obce
p. Kamil Dlouhý, tel. 739 431 841
email: ts@obec-bouzov.cz

Děkujeme touto cestou všem přátelům,
 sousedům a známým za účast, květinové dary 
i za kondolenci na posledním rozloučení
s našim drahým zesnulým

panem Honzou Pokorným
z Obectova.
                                 Truchlící rodina

Zveme všechny občany na tradiční adventní setkání u vánočního stromu na náměstí v Bouzově
v sobotu dne 1. 12. 2018 od 16.00 hod.



Začátek školního roku byl letos ve znamení příprav 
a těšení se na projekt Edison. Tento projekt organizuje 
a zaštiťuje organizace AIESEC. Je to mezinárodní nezis-
ková organizace, která rozvíjí leadership programy a za-
pojení studentů a absolventů do mezinárodního výměnné-
ho programu. Naše škola byla touto organizací oslovena, 
abychom se zapojili právě do výměnného programu, který 
nese název Edison. Mladí lidé z celého světa jsou vybíráni 
jako stážisté pro pobyt v českých základních školách, aby 
zde navázali komunikaci a spolupráci s českými žáky pomo-
cí angličtiny, aby české děti seznámili s historií, kulturou 
i přírodními krásami své rodné země, ale také aby poznali 
naši zem a fungování našeho školství. 

Do naší školy přijelo 24. září 2018 šest zahraničních 
absolventů, čtyři dívky a dva chlapci, většinou kolem  
21-23 let. Děti se neuvěřitelně těšily na Raviho z Indie, 
Daianu z Brazílie, Mariam z Gruzie, Anastasyu z Ruska, 
El Mehdiho z Maroka a Ecem z Turecka.

V pondělí proběhlo slavnostní přivítání hostů chlebem 
a solí, které nabídly děti v hanáckých krojích. Žáci si při-
pravili asi hodinový program, kde představili češtinu v pís-
ních i básních, zazněla flétna a rozvinuly se i břišní tance. 
Potom už začal třídenní maraton, kdy se jednotliví hosté 
střídali ve všech třídách. Všude se snažili domluvit s dětmi 
anglicky, přimět je k vzájemné konverzaci, ale také je na-
učit tance nebo hry. Všichni, naši žáci, učitelé i hosté byli 
velmi komunikativní, otevření a vstřícní, takže ve třídách 
vládla tvořivá a radostná atmosféra. Pro hosty byl připra-
ven také odpolední program – v pondělí si prohlédli hrad 
a ve středu Javoříčské jeskyně. 

Celá akce vyvrcholila ve čtvrtek, kdy jsme se ocitli 
v tzv. global village (mezinárodní vesničce). Hosté si při-
chystali suvenýry a různé národní artefakty a také ochut-
návku jimi připravených typických národních jídel. Každá 
třída si vymyslela tematický blok, ve kterém přiblížila naši 
zemi. Mohli jsme se tak dostat do českých večerníčků, 
seznámit se s Olomouckým krajem včetně jeho speciality 
tvarůžků. Byla připravena „tržnice” s ovocem a zeleninou 
rostoucí v naší zemi a to včetně ochutnávky. V další tří-
dě byly prezentovány významné či známé české osobnosti, 
v jiné byl výtvarně zpracováván hrad Bouzov a v další se 
zdobily perníčky, tak typické pro naše vánoce.

Nejvíc se děti těšily na druhou půlku čtvrtka, kdy bylo 
nachystáno sportovní zápolení v šesti družstvech nazva-
ných podle států. Odpoledne se ale také neslo ve spole-
čenském duchu, protože se zúčastnili i rodiče, každý při-
nesl něco dobrého k zakousnutí, společně jsme si opekli 
špekáčky na ohni a zazpívali si u kytar. Sešlo se velké 
množství rodičů a myslím, že všem se setkání moc líbilo. 
Děti se postupně srdceryvně rozloučily se svými novými 
kamarády ze světa, kteří si odnesli krásné dárky na pa-
mátku. Končili jsme u ohně až za tmy, uzavřeli jsme velice 
povedený a milý týden a už se těšíme na nějakou příští 
skvělou akci.

A jak to vnímaly a hodnotily děti?
Matyáš: „Zpívali jsme u ohně a když byla zima, pomalu 

všichni odcházeli domů. Když odešli, tak si myslím, že byli 
všichni smutní. Doufám, že je někdy zase uvidím.”

Bětka: „Nejvíce se mi líbil El Mehdi, protože byl straš-
ně srandovní a byla s ním legrace. S Anastasyí jsme si za-
tancovali na ruskou národní píseň Kalinka.”

Salma: „…překvapilo nás, že někteří uměli pár slov čes-
ky. Byli vtipní a moc se nám líbili. Překvapil nás Ind, jak sně-
dl chilli a vůbec ho to nepálilo. Asi jsou zvyklí, ale my ne.”

Sophie: „Líbilo se mi jejich povídání o zemích a moc mi 
chutnalo jejich jídlo. Ve čtvrtek odpoledne bylo rozloučení 
na fotbalovém hřišti. Každý donesl něco na jídlo a společně 
jsme soutěžili. Potom jsme opékali špekáčky a hráli na ky-
taru. Byl to příjemný týden.”

Na závěr bych si dovolila ještě obšírně poděkovat.
Děkuji paním učitelkám a zejména panu učiteli za per-

fektní a bezchybné zajištění průběhu akce a za přípravu 
čtvrteční prezentace i sportovního odpoledne. Děkuji nad-
šencům a dobrovolníkům za to, že nám pomáhali, aby hladce 
proběhly všechny dopolední i odpolední programy, jmeno-
vitě Martinu Dvořáčkovi, Lucii Vymětalové, Jiřímu Nováč-
kovi, Otovi Svitavskému, Janu Dvořáčkovi, panu Jaroslavu 
Najmanovi, paní Romaně Blažkové za zajištění sponzorské-
ho piva a paní Ireně Bártové za dárky pro hosty.

Ze srdce chci poděkovat rodičům, kteří si nezištně vzali 
na starost ubytování a stravování našich hostů, rodině paní 
Šárky Süsserové, rodině paní Gabriely Čepákové, rodině On-
teků a rodině Holubů. A moc děkuji rodičům a prarodičům za 
to, že nás podpořili, v hojném počtu se zúčastnili společného 
setkání a připravili tolik výborných dobrot k občerstvení. 

S přáním krásného podzimu za celou naši školu
Mgr. Andrea Řezníčková



Z DĚJIN BOUZOVSKÉHO HRADU
66. Průběh přestavby hradu (2)

Oddělit od sebe a přesně vymezit časový plán přestav-
by jednotlivých hradních paláců je velmi obtížné, neboť 
práce neustále probíhaly současně na několika objek-
tech s tím, že na jedné stavbě práce začínaly, na druhé 
probíhala hlavní stavební činnost a na další nebo dalších 
se pracovalo na vnitřních a dokončovacích úpravách. 
K postupu přestavby jsou k dispozici stavební deníky, ov-
šem jejich detailní využití považuji v našem textu za nad-
bytečné. Proto se omezuji pouze na nejdůležitější časové 
údaje.

Již v roce 1897 byly zahájeny práce na východním kří-
dle bouzovského hradu, které pak pokračovaly i v letech 
následujících na stejném půdorysu, jakou měla stavba 
v době před přestavbou. Velká pozornost byla přitom 
věnována tzv. slavnostnímu schodišti, na které se dosta-
neme po několika schodech z vnitřního nádvoří hradu a 
které bylo vsazeno do osmiboké schodišťové věže. Scho-
diště totiž tvoří spojovací článek mezi severním palácem, 
do něhož můžeme vstoupit ve všech poschodích, a palá-
cem východním, který umožňuje vstup pouze v poschodí 
jednom. Celé schodiště, které bylo zhotoveno z maletín-
ského pískovce, tvoří jedinečné dílo, k němuž architekt 
čerpal inspiraci v německých hradech Rothenburg a řá-
dovém hradu Mergentheim.

Do přízemí východního křídla umístil architekt Hau-
berrisser místnost kuchyně s mohutným sloupem upro-
střed a výtahem na dopravu jídla do vyšších pater hra-
du, do jídelny velmistra a jídelny pro hosty, dále místnost 
studené kuchyně a umývárnu nádobí. Z jídelny velmistra 
v prvním poschodí naplánoval tajnou chodbu vedoucí o 
poschodí výš, do velmistrovy pracovny, s níž sousedí vel-
mistrova ložnice. V ní zanechal architekt svůj osobní dar 
velmistrovi Evženovi, model bouzovského hradu.

Za zvýšenou pozornost v tomto křídle stojí také slou-
pová síň v prvním poschodí, umístěná nad kuchyní, je-
jímž úkolem podle historiků bylo napodobit gotický pro-
stor z období 13. a počátku 14. století.

Do zdi východního paláce bylo ze strany hradního ná-
dvoří vsazeno několik desek s erby rodů, jež vlastnily bou-
zovský hrad. Nejvýš z nich je umístěn reliéf znázorňující 
rytířskou helmu doplněnou hráběmi, které vždy byly zna-
kem rozvětvené rodiny Kostků z Postupic. Je datována ro-
kem 1464, kdy bouzovské panství vlastnil její příslušník 
Zdeněk Kostka. Další erb, na němž je znázorněna beraní 
hlava s letopočtem 1499, patří rodu Haugviců z Biskupic. 
Druhý erb vpravo, na němž vidíme ptačí křídlo, patřil Ka-
teřině z rodu pánů z Lomnice, manželce Hanuše Haug-
vice. Uvedený letopočet 1499 snad uvádí rok, kdy Hanuš 
Haugvic, od roku 1494 majitel hradu a panství, zahájil 
stavbu nového východního křídla hradu, jež pak spojilo 
již existující křídlo jižní se severním. Deska s latinským 
nápisem a chronogramem 1802 symbolizuje řád němec-
kých rytířů. Konečně kartuše s nově vytvořeným erbem, 
na němž je znázorněn vzpínající se kozel na třech pahor-
cích, patří rodu Bergerů z Bergu a v původní podobě se 
jako celek nedochoval.

Práce na stavbě východního křídla včetně úpravy jeho 
vnitřního vybavení pokračovaly až do roku 1899.

V roce 1898 byly zahájeny práce na posledním z hrad-
ních paláců, zvaném Alžbětino křídlo. Tato část hradu 
byla pojmenována po matce arcivévody Evžena Alžbětě, 
která ovšem přestavěný palác nemohla ke své potřebě 
využít, neboť již na počátku roku 1903 ve Vídni zemřela.

Tento palác, jeden ze dvou nejstarších na hradě, ne-
byl při přestavbě zcela stržen. Zachována zůstala např. 
místnost dnešní zbrojnice. Jedná se o jednu z nejstarších 
místností hradu, jíž byla ponechána původní velikost, 
jednoduchá gotická křížová klenba i gotický portál, jedi-
ný vchod do sálu. V počátcích existence hradu se na jejím 
místě pravděpodobně nacházel rytířský sál, nejdůležitěj-
ší místnost, do níž byl soustředěn veškerý společenský 
život hradních pánů.

Již dříve jsem upozornil, že do doby přestavby hradu 
na přelomu 19. a 20. století nemělo panstvo na hradě 
k dispozici žádnou kapli ani jiný církevní objekt, v němž by 
se mohly konat bohoslužby. Hradním pánům sloužil zpo-
čátku kostelík sv. Maří Magdaleny, později pak kostel sv. 
Gotharda. A právě s potřebou umožnit panstvu účastnit se 
bohoslužeb přímo na hradě souvisela v letech 1901 a 1902 
zásadní přestavba východní části Alžbětina křídla. Z dří-
vějších pokračování také víme, že v těch místech stávala 
před přestavbou tzv. černá kuchyně, která byla vybudová-
na pravděpodobně v první polovině 16. století v době, kdy 
hrad vlastnil rod Haugviců z Biskupic. Typický byl pro ni 
vysoký komín, který dosahoval až ke krovům hradu. V sou-
vislosti s celkovou přestavbou hradu byla kuchyně stržena. 
Prostory původní kuchyně ovšem pro budovanou kapli ne-
stačily, a proto musely být odstraněny dvě příčky místnos-
ti, která se rozkládala za ní, a prostor kaple byl částečně 
prodloužen také západním směrem. Současně probíhaly 
rovněž práce na zvonici, která s kaplí sousedí.

Hradní příkop v době přestavby (foto zapůjčeno z hrad-
ního archivu)

Ve stejné době byla rovněž dokončena úprava masivní 
hradební zdi na západní straně, spojující Alžbětino kříd-
lo se severním palácem chodbou s podsebitím, které by 
v době napadení hradu chránilo obránce a umožňovalo 
likvidovat útočníky, kteří se pod nimi snažili překonat 
hradební zeď.

V roce 1900 také po roční přestávce pokračovala stav-
ba hlásky, která, jak jsem se zmínil v minulé části, několi-
krát v přípravných nákresech měnila svůj tvar. Její dneš-
ní podobu tvoří až do šestého poschodí válec zakončený 
krytým ochozem a pokračující v dalších dvou patrech os-
mihranem zakrytým střechou s korouhví sv. Jiří.

Tolik tedy stručně k postupu přestavby všech hrad-
ních paláců.                                                                    Jiří Marek

Populismus
Není to dlouho, co jsem měl v Olomouci domluvenou 

schůzku s kamarádkou. Je to vlastně moje o něco mlad-
ší spolužačka a v centru města provozuje zlatnictví. Ob-
čas se za ní zastavím, protože být s kolegy v kontaktu je 
většinou ku prospěchu. Vzájemná výpomoc skutkem, či 
jen radou,  je k nezaplacení. Této skutečnosti si považuji, 
praktikuji to tak celý život a nadále to nemíním měnit. 
Dělat „brikule“, klepat se strachy z konkurence je hlou-
post. Všichni se vzájemně potřebujeme. Přesně tak, jak 
to ztvárnili v krásném filmu  „Musíme si pomáhat“ pan 
Hřebejk s panem Jarchovským. 

Jsem na místě o pár minut dřív, a tak se koukám do 
výkladní skříně, co všechno v ní má naskládáno a jak. 
Je v centru města, výloha je veliká a štábní kultura je na 
místě. Mohlo by tu být i řeznictví, protože vepřová hlava 
obložená klobáskami by se tu se svými rozměry ztrácela. 
S prstýnky a náušnicemi je to horší, ale na první pohled 



se s tím popasovala dobře. Jak tam tak postávám, přijde 
paní, asi maminka, s chlapcem tak 13 – 14 let. Maminka 
je povídavá a kluk vejrá do mobilu. Z jejich rozhovoru chá-
pu, že syn bude končit základní školu a maminka se mu 
snaží vybrat nějaký směr kudy dál. Oslovuje ho Honzíku a 
navrhuje mu, že by mohl být zlatníkem. Honzík jen zavrčí, 
protože myšlenkama je stále ve svém internetovém světě. 

Ve chvilce se mi promítla ve vzpomínkách celá ta kr-
kolomná cesta, ta moje cesta, jak jsem se stal zlatníkem. 
O tom tu povídat nebudu, ale bylo mi v tu chvilku líto, 
že maminka neví, co synovi nabízí a Honzík neví, kam se 
požene. 

V učení nás bylo 31. U řemesla jich zůstalo asi deset. 
Z těch deseti u stolu sedí asi pět. A to jsme byly hodně 
úspěšný ročník. Z jednatřiceti vyučených lidí to praktiku-
je pět. Úmrť je v tomto oboru víc jak veliká. Ne všechno co 
vypadá na první pohled hezky, hezké ve zrodu je.

Cvaknutím klíče v zámku mi myšlenky na minulost 
odpluly a dávám zákazníkům přednost. Mladá paní se žo-
viálně rozplývá nad zhotovenou zakázkou a Honzík stále 
upoután ke svému telefonu. Kdybych ho dloubl do žeber 
a nabídl mu klobásku, jistě by si ji vzal, protože ten kluk 
vůbec nevěděl, která bije. 

Cestou starobylým centrem města mi hlavou pocho-
dují myšlenky. Tak nějak jistě vypadá nenápadné semín-
ko populismu. Maminka ráda chodí do zlatnictví, protože 
je straka. Vidí jen ten blýskavý konec, tak nabádá svého 
synka, že se může vyučit zlatníkem. Měla by to potom 
všechno doma a jednodušší. Maminka ale netuší, že ces-
ta k blýskavému konci je krkolomná a dlouhá. Honzík 
hlavně vůbec neví, o co jde.

Volby do místních zastupitelstev jsou tady. Asi než do-
píšu tenhle příspěvek, tak bude po nich. U nás na malém 
rybníčku to tak složité není. Všichni se většinou známe, 
tak o to je to jednodušší. Volí se jednotlivci, ti co jsou 
schopni obětovat svůj čas a schopnosti ku prospěchu 
všem ostatním. Ale i nosiči vody jsou důležití. Nenápad-
ní, ale nepostradatelní. Ve velkých městech je to složitěj-
ší. Tam už populismus kvete neodolatelnými barvami 
a lidé s krátkozrakostí se lepí jako obaleč ve vaší špajzce 
na feromonový lep. Slibem nikoho neurazíš, ale dosáh-
nout slibovaného je někdy nesmysl hned v jeho zrodu. 
Někdy mi to připomíná plevel před domem. Když se vám 
nelíbí pampelišky, sedmikrásky, rmen či kopřivy, tak si je 
vyplevelte sami. Na to nepotřebujete obecní, či městský 
úřad. Taky se to někomu líbit může a k jaru pampelišky 
a podobné kvítí patří. Svoboda nadevše. 

Obecní úřad je tedy určen k řešení situací obecného 
charakteru. Že půjdete, jako já před týdnem v nových na-
zouvákách před dům, domluvit si přesné umístění hlavní 
přípojky elektrického, nově budovaného vedení a šlápne-

te do ještě teplého, mazlavého, velikosti velkého, dvou-
mužného jelita. Tak to je tedy přivítání do nového dne. 
V té chvíli je vám vyhláška obecního úřadu, že majitelé 
svých psů si po nich mají uklízet svá hovna, úplně na nic. 
Pán z firmy od elektroinstalatérů se na mě zazubí a pro-
zradí mi „tajemství“, že budu mít dnes asi štěstí. Odchá-
zím domů, bosky, a nový pantofel, ještě před chvílí vonící 
novou kůží se snažím vydrhnout do původní podoby. Stě-
žovat si na obecním úřadě s tímto problémem je nesmy-
sl. Ne ale všechny vyhlášky řeší jen psí hovna. 

Budu šťastný, když obecní úřad bude řešit věci zásad-
ní a bude  k tomu přistupovat důsledně. Aby z vodovodu 
tekla voda, z teplovodu teplo bez zátěží parazitů co si na 
tom chtějí vytvořit svůj byznys. Taky, když je v celé obci 
zóna o zákazu parkování mimo parkoviště, mi stále bez 
ostychu někdo parkuje před domem a s úsměvem na rtu 
mi tvrdí, že ho sem dovedla navigace… Budu ještě šťast-
nější, když se obecnímu úřadu povede co nejlépe dobu-
dovat místní kanalizaci, protože i všechny naše dobroty 
na nedělní tabuli mají svůj druhý konec. 

Populismus je vytváření lidem iluzi líbivé politiky, nej-
lépe tím, že všechno bude hned, bez úsilí a nejlépe za-
darmo. S vědomím hlasatelů od samého začátku, že je to 
úplný nesmysl. Když se něco dělá, buduje, není to hned. 
Každej průměrně uvažující člověk ví, že než dosáhne ke 
sklizni, stojí to velkou námahu. Ve spoustě případů se 
toho člověk co zaseje, nemusí ani dožít. To ale není dů-
vod nezačít. 

Maminka malého Honzíka v tom byla asi nevině. 
I když v chlapci vytvářela iluzi o tom,  jak být zlatníkem je 
krásné řemeslo, měla spíše na mysli jen ten krásný výsle-
dek. Cesta k vysněnému cíli je vždycky nesnadná. To platí 
zcela ve všem. Vždycky je nejlepší odměnou, že když má 
něco fungovat, tak že to funguje. To že vás z nenadání 
něco mile překvapí, že vám u kadeřníka uvaří kafe nebo 
čaj, to už je takový bonus navíc. Dělat si vzájemně radosti 
je jistě dobře. Od rozhodnutí, že se musí zpoplatnit igeli-
tové tašky, vznikl zajímavý úkaz. Někde vám tašku nabíd-
nou, za korunu nebo za víc a dále se to neřeší. Moudrý 
obchodník, stalo se mi to v knihkupectví, si u pokladny 
napíše ceduli: „K nákupu nad 500 Kč vám dáme korunu 
na tašku. K nákupu nad 1000 Kč vám věnujeme pětikoru-
nu na tašku, protože jsme rádi, že jste si knihy nekoupili 
jinde.“ Utratit tisíc korun v knihkupectví není žádný velký 
problém. Obejít trapné zpoplatnění igelitky také ne. 

Populismus je trapas, který se vždycky projeví se zpož-
děním. Když vám někdo bude chtít udělat radost, berte 
to tak a buďte rádi. Když vám někdo bude slibovat lepší 
zítřky, a že to nebude nic stát, je to podvodník a na toho 
si dejte pozor. A jak půjdete ven vyhlížet babí léto, nešláp-
něte do něčeho měkkého, teplého…              Michal Mayer

Vážení občané,
dovolte, abych Vás ve stručnosti seznámil s kalamitní si-
tuací v lesích. Letošním létem se po suchém jaru napl-
nily nejčernější scénáře pro dění v našich lesích. Suché 
jaro se velkou měrou zasloužilo jak o zvýšenou mortalitu 
vysazených sazenic (v mnoha lokalitách nad 50%), tak 
i ztrátu obranyschopnosti porostů vůči biotickým činite-
lům (ztráta pryskyřice). Kůrovec tak měl a stále má velmi 
příznivé podmínky pro svůj vývoj a vytvoření maximální-
ho počtu generací.

Zvládnutí kůrovcové kalamity a následná obnova lesa 
je pro vlastníky lesa (nás nevyjímaje) prakticky neřešitel-
ný problém, pokud nepomůže stát. Současný pokles cen 
dříví na trhu a náročnost obnovy kalamitních ploch nám 
neumožní udržet kladnou bilanci svého rozpočtu. Důvo-
dem ke zvýšení zájmu státu o dění v lesích je i skutečnost, 
že současná ekonomická krize v lesích může přerůst  
v krizi ekologickou. V případě odlesnění stovek hektarů 
může dojít k rychlému vysoušení a následné erozi půdy.

Co se týká konkrétně naší firmy, v září jsme požáda-
li o navýšení celkové maximální výše těžeb na stávající 
decennium o 30000 m3 dříví. Toto bylo schváleno. Jen 
za 1. pololetí letošního roku se nám podařilo naplnit 

předpokládanou roční těžbu ve výši cca 12 tisíc m3 dří-
ví. Reálně nám přesto hrozí, že část kůrovcových souší 
vůbec nezpracujeme, což se nám dosud nikdy nestalo. 
Přednost při zpracování má samozřejmě těžba čerstvě 
napadeného dříví, kde lze ještě brouka asanovat (a také 
lépe zpeněžit). Při plném nasazení všech našich kapacit 
se nám současnou situaci nedaří zvládnout. V současné 
době jsme nuceni nasadit i harvestory. Mezi nejvíce po-
stižené lokality patří Paní hora, Vojtěchovská stráň, Vršky 
a Svojanov.

Z hlediska ekonomiky bych rád zmínil ještě významný 
nárůst nákladů na všechny činnosti související s nedo-
statkem pracovníků. V opačném případě by došlo k jejich 
„přeplacení“ konkurencí. Lze konstatovat, že přes spous-
tu jednání SVOL na Mze, na Úřadu vlády, zasedání kala-
mitních štábů jsou praktické výsledky jednání mizivé. 
Zásadní kroky na pomoc vlastníkům lesů v této obtížné 
době chybí. Na mysli mám například pomoc se zajiště-
ním obchodů na vzdálených zahraničních trzích, náhrady 
za předčasné smýcení smrkových porostů, daňové úlevy 
jak v oblasti daně z příjmů, tak v DPH a finanční příspěv-
ky na hospodaření.
V Bouzově dne 2. 10. 2018         Ing. Miroslav Půr, jednatel

Současná situace v lesích pod správou společnosti Bouzovské lesy s.r.o.



Mezi pondělím 20. srp-
na a pátkem 24. srpna 
se v sídle velmistra Ně-
meckého řádu ve Vídni 
konala generální kapi-
tula Německého řádu, 
jejímž hlavním úkolem 
bylo zvolit nové vedení 
řádu.
Hlavní pozornost se 
tedy soustředila na 

ZPRÁVY Z BOUZOVSKÉ FARNOSTI

V neděli 9. září byla na Do-

lech sloužena hodová mše 

svatá, po níž byl požehnán 

opravený kříž. Zdařilá re-

novace byla ukončena 

v těchto dnech a zajišťo-

vala ji Obec částečně ze 

svých a hlavně státních 

dotačních prostředků.

Kříž nechal zhotovit Ján 

Balatka mlynář na Dolech 

roku 1809.

Ho dová mše svatá na Dolech
s požehnáním opraveného kříže

Čtvrtek 1. 11. 2018
v 16.30 hod.

Pobožnost na hřbitově
s výkropem hrobů.

Pátek 2. 11. 2018
v 18.00 hod.

Mše sv. ve hřbitovním
kostele sv. Máří Magdaleny.

Dušičk y v bouzovské farnosti

Lampi o n ový průvod
Všichni  jste srdečně zváni na tradiční „svatomartinský“ 
LAMPIONOVÝ PRŮVOD,
který se bude konat v neděli 11. listopadu na sv. Martina, 
vycházet budeme v 17:00 hodin.
Sraz je na parkovišti u hradu, společně si projdeme pod-
zimní Taliánku a na cestu si posvítíme lampiony.

středu 22. 8., kdy proběhla volba nového velmistra. Sou-
časný generální opat a velmistr Bruno Platter OT se po 
18 letech a třech funkčních období v úřadu vzdal z důvo-
du věku znovuzvolení a předal úřad do mladších rukou.
Den byl zahájen mší svatou k Duchu svatému za dob-
rou volbu. Po ní se v Rytířském sále, kde kapitula po ce-
lou dobu zasedala, vzdal velmistr Bruno Platter úřadu 
a slavnostně odložil jeho vnější znaky – plášť, kříž a prs-
ten. Poté započala vlastní volba. Z ní vzešel jako nový 
66. velmistr Německého řádu P. MMag. Dipl.-Bw. Frank 
Bayard, MBA.

Dalším bodem pořadu byla volba nové generální asis-
tentky sester Německého řádu. Současná generální asi-
stentka sr. Marie Regína se po 12 letech taktéž z důvodu 
věku vzdala úřadu. Jako nová asistentka byla zvolena 
Sr. Maria Franziska Meierová OT. Oba byli ve večerních 
hodinách při slavnostních nešporách uvedeni do úřa-

du. Slavnostní uvedení do úřadu 
doprovodily zvony ve všech řádo-
vých farnostech ve všech provin-
ciích.
Na závěr dne následovalo přijetí 
u rakouského nuncia ve Vídni.

P. F rank Bayard OT zvolen 66. velmistrem Německého řádu

Mše sva tá v kapličce v Kozově
2. 12.  2018 v 15.00 hod. bude sloužena mše sv. v kapli 
v Kozově. Budou se světit “barborky”.

Farní úř ad v Bouzově a Obecní úřad v Bouzově zvou děti 

i rodiče na setkání se svatým MIKULÁŠEM, které se 
uskuteční v neděli 9. 12. 2018

- 9:00h  mše svatá

- 10:00h  Mikulášská nadílka

tradičně v kostele sv. Gotharda na Bouzově.

Setkání  se svatým Mikulášem



Výuka náb oženství ve školním roce 2018/2019 bude probíhat vždy v sudém týdnu ve stře-
du v 18 hodin na bouzovské faře. Věk dětí 5 - 14 let (předškoláci + školáci). Pokud máte 
zájem, přijďte nás s dítkem navštívit přímo do hodiny.

Na děti  se těší Marcela Foltasová

Výuka  ná  boženství 

Aktuality ze světa realit
Ceny nemovitostí neustále stoupají a jejich hranice byly 
do nedávna v nedohlednu. To se ovšem od 1. 10. 2018 
změní. Ano, dlouho se o tom mluvilo a nakonec ČNB při-
šla s aktuálními úpravami pro hypoteční trh. Mnohé ban-
ky se novými úpravami řídily už v letošním roce a postup-
ně je zapracovávaly do svých systémů. Co se tedy nyní 
mění? Zájemci, kteří si budou chtít pořídit nemovitost 
a fi nancovat ji formou hypotéky, budou muset splňovat 
přísnější kritéria. Zásadní novinkou bude posuzování 
z hlediska DTI (Debt To Income, což je poměr všech úvě-
rů k vašemu příjmu, a DSTI (Debt Service To Income), po-
měr splátek všech úvěrů k vašemu měsíčnímu příjmu. To 
znamená, že DTI nesmí přesáhnout  9-ti násobek vašeho 
čistého ročního příjmu a současně DSTI nesmí přesáh-
nout 45 % vašeho měsíčního příjmu. V praxi to ovšem 
znamená, že mnoho lidí si bude muset hledat cenově do-
stupnější nemovitosti a to mnohdy na úkor lokality. Jak 
se ovšem říká, nic není tak horké, stále tu jsou možnosti 
výjimek, které mohou banky udělit, a to u určitých speci-
fi ckých případů, počet udělených výjimek může být ma-
ximálně do 5% vydaných úvěrů.
Uvedené podmínky znevýhodní především mladé lidi, 
kteří nemají ještě dostatečné příjmy a také nemají zatím 
našetřeno, aby mohli pokrýt část hypotéky z vlastních fi -
nančních zdrojů. Samozřejmě i mladí lidé mají možnost 
tuto situaci vyřešit a to pokud budou mít dobré vztahy 
s rodinou. Rodina a především rodiče jim při vyřizování 
hypotéky mohou nejvíce pomoci, ať už společným ruče-
ním nebo fi nanční podporou. 
Nemovitost je vždy dobrou investicí, ale pozor na to 
co vyberete
Mnoho lidí přemýšlí nad tím jak a kam zainvestovat, aby 
jim to přinášelo užitek a nějakou tu korunu navíc. Pokud 

již máte zařízené vlastní bydlení a pořád se poohlížíte po 
něčem, kam uložit své vydělané peníze, tak právě nemo-
vitost pro Vás může být zajímavou volbou. Při výběru ne-
movitosti je potřeba hlavně si dobře rozmyslet, jak Vám 
má daná nemovitost sloužit a podle toho začít vybírat 
lokalitu, kde nakoupit. Pokud budete chtít nemovitost, 
kterou budete krátkodobě pronajímat, je dobré se zají-
mat o turisticky vyhledávané oblasti. V případě dlouho-
dobého pronájmu se zase zaměřte na lokalitu s dobrou 
dostupností a zajímavými pracovními příležitostmi. Další 
variantou je nákup a prodej bez toho aniž byste nemovi-
tost pronajímali. Poslední varianta už může být fi nančně 
nákladnější a přinést více starostí než radostí, ale samo-
zřejmě záleží na tom, co koupíte. Čím levnější, tím bude 
v horším stavu a pak bude potřeba ještě zainvestovat, aby 
nemovitost byla atraktivnější k dalšímu prodeji.
Takže při výběru si hlavně odpovězte na následující otáz-
ky: Za jakým účelem chci koupit nemovitost? Kde chci 
koupit nemovitost? Kolik hodlám investovat?
Jakmile budete znát odpověď, je možné se posunout dál. 
V dalším kroku se již podle dříve stanovených kritérií za-
měřte na výběr samotné nemovitosti. Připravte si klidně 
seznam, co vše byste měli na nemovitosti zkontrolovat, 
ať na nic nezapomenete a to od půdy až po střechu.
Obecně však nejen v dnešní době platí, že peníze ulože-
né do nemovitostí jsou dobrou investicí. Nemovitost lze 
pronajímat, jakmile však zjistíte, že už to není nic pro Vás 
tak ji můžete kdykoliv opět prodat. 
Zajímá Vás nějaké konkrétní téma? Napište nám na 
email aneta.hofmanova@realitaci.cz co by Vás zajíma-
lo. Nejčastější dotazy zodpovíme v příštím čísle Bouzov-
ských novin.

Realitní Tým Aneta Hofmanová a Roman Spurný

PRODEJ / PRONÁJEM /
VÝKUPY / FINANČNÍ SLUŽBY

� +420 608 96 96 70 � WWW.REALITACI.CZ

PRODEJTE VASI NEMOVITOST S JISTOTOU!
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POZOR !!!   NEPŘEHLÉDNĚTE!!!
V působnosti Obecního úřadu bude v našich obcích proveden

sběr nebezpečných a velkoobjemových odpadů z domácností.
Sběr bude proveden v sobotu 3. 11. 2018

na těchto místech:

pùjèíme Vám nové dechberoucí modely šatù.

Svatby na BOUZOVÌ v roce 2019,
LOUČENÍ
Každé loučení je těžké a o to těžší, když jedna strana cítí 

že je to navždy. Když cítí tu beznaděj a necítí sílu jít už dál. 

Možná každý druhý by tu chvíli překonal, ale konkrétní 

člověk v tu danou dobu se cítí na pokraji sil. Kdo by tuto 

situaci pochopil? Snad jen ten, který se dokáže vcítit nebo 

tuto situaci zažívá sám. Není to jednoduché, je to k pláči, 

když lidská duše se ze života ztrácí…. Co má však člověk 

dělat dál, aby tyto stavy překonal…? Ano, jsou tu děti, je 

tu  rodina a známých pár…, co ale člověk cítí uvnitř, silnou 

prázdnotu a žal. Pocit zbytečnosti, marnosti a beznaděj. 

Jako by lidský život neměl žádný děj. Co mám se životem 

dělat dál aby se snesitelným pro mě stal? Proč tu vlast-

ně na této zemi trávíme svůj čas? Ví to někdo z nás? Kdo 

a jaký má tu svůj směr a cíl?? Každý už jste tu svůj osud 

pochopil? Někdy se cítím jako anděl strážný, který tu má 

být pro druhé navždy a nemůže se mu nic stát. Z toho malý 

a slabý smutný obal prázdný, který je třeba jen zmačkat 

a zahodit. Dva protipóly v jedné osobě, které znám dobře 

osobně. A mezi nimi jen tělo bez duše, co hledá, hledá ces-

tu dál. Aby všechna úskalí a trable překonal a svým dětem 

se opět s úsměvem a radostí věnoval.

   Neboť když dojde člověk až na ten tenký led, na hranici 

mezi životem a smrtí, je tu velký smutek, prázdnota a žal. 

Musím tu být, bojovat a nevzdávat se, zas pomáhat dál.

  Jana Vlasáková

1. skupina
Obectov    8.00 hod.   8.30 hod.
Podolí    8.45 hod.   9.30 hod.
Olešnice    9.45 hod.  10.15 hod.
Hvozdečko  10.30 hod. 11.00 hod.
Kovářov  11.20 hod. 11.50 hod.

2. skupina
Kadeřín    8.00 hod.   8.20 hod.
Blažov     8.30 hod.   8.50 hod.
Svojanov     9.00 hod.   9.20 hod.
Kozov     9.30 hod. 10.00 hod.
Bezděkov  10.15 hod. 10.40 hod.
Doly   10.50 hod. 11.15 hod.
Jeřmaň   11.30 hod. 12.00 hod.
Bouzov - obě skupiny 12.10 hod. 13.00 hod.
 (areál bývalého zem. družstva) 

Žádáme občany o dodržení uvedených termínů. Po ukončení již nebude možné odpady odevzdat, neboť sběrová a svozová 
technika bude přesouvána do dalších obcí našeho regionu. Na uvedených místech bude moci každý občan bezplatně 
odevzdat k likvidaci odpady v následujícím sortimentu:
NEBEZPEČNÉ: olejové automobilové filtry, plechovky se zbytky barev, monočlánky, autobaterie, zářivky, 
znečištěné láhve a sklo od chemikálií, zbytky přípravků na hubení škůdců, staré kosmetické přípravky, staré léky, 
vyjeté motorové oleje, mořidla a rozpouštědla, plastové obaly a nádoby od škodlivin, hadry znečištěné barvami, 
oleji a vazelínou, obaly od sprejů, televizory, rádia, ledničky, domácí elektrospotřebiče, opotřebené pneumatiky
VELKOOBJEMOVÉ: matrace, koberce, linolea, WC mísy, umývadla, kočárky, křesla, gauče, staré oděvy 
a boty apod.
Odevzdávat se nebude klasický železný šrot, střešní krytina a eternit !!!
Jelikož budou tyto sběry v naší obci organizovány každoročně, není důvod, aby některé z těchto odpadů končily 
v popelnicích, kamnech a nebo dokonce ve volné přírodě.
Věříme, že každý z Vás, kdo takové odpady vlastní využije této výhodné příležitosti a akce se zúčastní.
ŽÁDÁME OBČANY, ABY ODPADY NA SBĚRNÁ MÍSTA VOZILI POUZE V DEN A HODINU SVOZU!!!


